
SMOK stanie w  dwunastu nowych lokalizacjach. 
Gmina otrzymała dofi nansowanie na rozwój inno-
wacyjnego systemu.

GMINA I MIASTO
Kwiecień 2025

Inwestycja zmieni 
centrum Kępic

2,5 miliona złotych 
na rozwój SMOKa

Powstaje Klub 
Rozwoju Cyfrowego

Ponad 400 tysięcy złotych na podniesienie kompe-
tencji cyfrowych mieszkańców gminy Kępice. Roz-
poczynamy ważny projekt. str. 4str. 4

str. 3str. 3

str. 5str. 5

Ponad 5 milionów dofi nansowania i niemal drugie 
tyle ze środków własnych. Za te pieniądze zagospo-
darujemy teren prowadzący do dworca kolejowego 
w Kępicach.
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Ponad 5 milionów 
złotych dofinansowa-
nia na zagospodaro-
wanie centrum Kę-
pic. Gmina otrzymała 
środki na kolejny etap 
budowy centrum prze-
siadkowego.

D o f i n a n s o w a n i e 
w  wysokości  ponad  5 
milionów  złotych  po-
służy  na  zagospodaro-
wanie  terenu  przy  cen-
trum  przesiadkowym 
w  Kępicach.  Obecnie 
remontowany  jest  dwo-
rzec  kolejowy,  który 
gmina przejęła od PKP. 
Za  moment  rozpocznie 
się też proces, który od-
mieni nie tylko komfort 
podróżnych,  ale  także 
wizerunek  centrum Kę-
pic. 
-  Dzięki  otrzymanym 

środkom  zewnętrznym 
przeprowadzimy  meta-
morfozę  tej  części mia-
sta  –  mówi  burmistrz 
Kępic  Magdalena  Ma-
jewska.  –  W  ramach 
projektu  zmieni  się 
układ  komunikacyjny 
w  centrum,  który  ma 
zachęcić  mieszkańców 
naszej gminy oraz przy-

jezdnych do korzystania 
z  komunikacji  zbioro-
wej. Bowiem będziemy 
mieli  nie  tylko  kom-
fortowy,  dobrze  zago-
spodarowany  budynek 
dworca,  ale  także  wy-
godny dojazd do niego, 
miejsca  parkingowe, 
w  tym dwa  do  ładowa-
nia pojazdów elektrycz-
nych oraz zatoczki typu 
„kiss&ride”. Inwestycja 
zakłada  również  wyko-
nanie chodników, małej 
architektury,  nasadzeń 
zielenią  oraz  oświetle-
nia drogowego.
Co  ważne,  projekt 

„Budowa centrum prze-
siadkowego w Kępicach 
– zagospodarowanie  te-
renu”  zmieni  przebieg 
ulicy  Niepodległości. 
Będzie  ona  biegła  od 
dworca wzdłuż torów aż 
do skrzyżowania z ulicą 
Pomorską  i Kościuszki. 
W okolicach wjazdu na 
dworzec powstanie ron-
do. To pozwoli na zmiej-
szenie  ruchu  pojazdów 
w  miejscu,  gdzie  teraz 
jest  jedna  z  głównym 
arterii miasta. 
- Na takie rozwiązanie 

głosowali  sami  miesz-

Środki zewnętrzne

Inwestycja, która zmieni oblicze centrum Kępic 

kańcy  –  mówi  wicebu-
rmistrz  Maciej  Chaber-
ski.  –  Obecny  projekt 
zagospodarowania  tere-
nu  przy  centrum  prze-
siadkowym  nie  obej-
muje  budowy  drugiego 
ronda,  które  mamy  już 
zaprojektowane, ale taki 
jest plan i wizja rozwoju 
Kępic,  dlatego  będzie-
my starać się o pozyska-
nie  kolejnych  środków 
na ten cel.
„Budowa  centrum 

przesiadkowego  w  Kę-
picach  –  zagospodaro-
wanie  terenu”  będzie 
kosztowała  9  060  054 
zł,  z  czego  5  054  152 
zł  stanowi  dofinanso-
wanie ze  środków unij-
nych  z Funduszy Euro-
pejskich  dla  Pomorza 
w ramach Działania 3.1. 
Mobilność miejska FEP 
2021-2027.

Otwarcie dworca
Zagospodarowanie 

terenu  przy  cetrum 
przesiadkowym  będzie 
kolejny  etapem  duże-
go  projektu.  Pierwsza 
część  -  remont  dworca 
kolejowego  -  powoli 
dobiega  końca.  Otwar-
cie  obiektu  planowane 
jest na czerwiec i będzie 
połączone z corocznymi 
Dniami Kępic.
- Szykujemy mnóstwo 

atrakcji, między innymi 
koncert Liroya, występy 
lokalnych  artystów,  za-

bawę  taneczną,  stoiska 
z  małą  gastronomią, 
a  także  przejazd  tury-
stycznym  pociągiem 
-  bo  to  w  końcu  też 
otwarcie dworca - mówi 
Marta  Janas,  dyrektor 
Biblioteki  Publicznej 
Miasta i Gminy Kępice.
Dworzec  po  remon-

cie zyska wiele nowych 
funkcji  -  znajdzie  się 
w  nimi  między  innymi 
kino,  sala  zabaw  dla 
dzieci i siłownia.

Inwestycje drogowe

Remont w Mzdówku

Po zimowej przerwie 
Spółdzielnia Socjal-
na „Zielony Punkt” 
rozpoczęła pracę przy 
remontach kolejnych 
dróg.

Obecnie rozpoczął się 
remont  drogi  gminnej 
w  Mzdówku.  To  jeden 
z kilku odcinków, który 
do końca 2025 roku do-
czeka się renowacji.
-  W  ubiegłym  roku 

wybudowaliśmy  ulicę 
Jaśminową  w  Korzy-
biu  i  wyremontowali-
śmy  drogę  w  Przytoc-
ku  –  wyjaśnia  Adam 
Gonciarz,  prezes  „Zie-
lonego  Punktu”.  –  Już 
niedługo zaczniemy też 
prace  przy  ulicy  Krót-
kiej w Korzybiu.
Do  końca  roku w  ra-

mach  zadania  „Roz-
wój  regionu  słupskiego 
poprzez  modernizację 
gminnej  infrastruktu-
ry  drogowej  na  terenie 
Gminy  Kępice”,  dofi-
nansowanego  z  Rzą-
dowego  Funduszu 
Polski  Ład:  Programu 
Inwestycji  Strategicz-
nych,  zostanie  również 
wybudowana  droga 
w Barcinie, droga wraz 
z  oświetleniem  w  Bar-
winie  oraz  wykonany 
remont  ulic  na Osiedlu 
Leśnym w Kępicach.
Koszt  całego  przed-

sięwzięcia to 6 842 105 
złotych.  Dofinansowa-
nie  z  Polskiego  Ładu 
wynosi 6,5 miliona zło-
tych,  a  wkład  własny 
gminy 342 105 złotych.

Od Burmistrza

Zmiany są konieczne i niezbędne
Pomorski Kurator 

Oświaty nie zgodził 
się na zaproponowane 
przez Gminę Kępice 
zmiany dotyczące sieci 
szkół, chociaż za nową 
organizacją opowie-
działa się zdecydowa-
na większość radnych, 
a także mieszkań-
ców uczestniczących 
w konsultacjach spo-
łecznych.

W  2024  roku  na  te-
renie  naszej  gminy 
urodziło  się  40  dzie-
ci,  co  w  przeliczeniu 
na  6  szkół  podstawo-
wych    daje  niespełna 
7  dzieci  na  jeden  od-
dział.  Z  analizy  uro-
dzin  wynika,  że  do 
poszczególnych  szkół 
w  rocznikach  2021-
2024  może  uczęszczać 
od  2  do  maksymalnie 
22  uczniów  (rocznik 
2022  do  szkoły  w  Kę-
picach)  w  przeliczeniu 
na  oddział.  Obecnie 
w  szkołach  również 
funkcjonują  oddziały, 
do  których  uczęszcza 
po 3-4 uczniów.
W  roku  2024  Gmi-

na  Kępice  otrzyma-
ła  subwencję  oświa-
tową  w  wysokości 
16.239.429,00  zł, 
oraz  dotacje  na  dzie-
ci  uczęszczające  do 
przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych - w tym 
oddziały  „0”  -  w  wy-
sokości  758.000,00  zł. 
Łącznie  wydatki  na 
oświatę  w  Gminie  Kę-
pice  w  2024  roku  wy-
niosły 23.864.961,72 zł, 
co oznacza, że ze środ-
ków  niepochodzących 
z subwencji oświatowej 
i  dotacji  przedszkolnej 
Gmina  na  oświatę  wy-
dała  6.867.487,72  zł. 

Należy  zauważyć,  że 
jedynie  w  przypadku 
Zespołu  Szkół w  Przy-
tocku  wysokość  prze-
kazanych  środków  od-
powiada  otrzymywanej 
subwencji  oświatowej 
na  uczęszczające  do 
tej  placówki  dzieci. 
W  przypadku  szkół 
publicznych,  w  2024 
roku  Gmina  otrzymała 
na  ich  funkcjonowanie  
zaledwie  9.741.451,30 
zł,  a  z  innych  docho-
dów  własnych  wy-
dała  6.867.487,72  zł. 
Wszystko  wskazuje  na 
to,  że  przy  obecnej  sy-
tuacji  demograficznej 
oraz  sposobie  finanso-
wania oświaty, wydatki 
ze strony Gminy w naj-
bliższych  latach  będą 
rosły lawinowo.
Mając na uwadze do-

bro dzieci, bardzo dobry 
stan  budynków  szkół, 
ponieważ  wszystkie 
obiekty  oświatowe  są 
docieplone,  a  źródła 
ciepła  zoptymalizowa-
ne,  zaproponowaliśmy 
zmiany  organizacyjne 
polegające  na  stworze-
niu  filii  Zespołu  Szkół 
w Kępicach w placówce 
w  Biesowicach  i  War-
cinie,  oraz  stworzenie 
w  tych  placówkach 
oddziałów  zamiejsco-
wych  klas  V-VI.  Taka 
zmiana miała zapewnić 
dalsze  funkcjonowanie 
placówek  oświatowych 
w  Biesowicach  i  War-
cinie,  ze  szczególnym 
uwzględnieniem  po-
trzeb  najmłodszych 
dzieci  oraz  mając  na 
uwadze  pozytywne 
znaczenie,  jakie w ma-
łych  społecznościach 
wiejskich  pełnią  szko-
ły.  Wszystkie  placów-
ki  zapewniają  opiekę 

dzieciom  od  trzeciego 
roku  życia.  Stworzenie 
filii,  i  docelowe  prze-
niesienie  nauki  najstar-
szych dzieci  (klasy VII 
i  VIII)  miało  zapobiec 
funkcjonowaniu  od-
działów  nawet  jedno-
osobowych,  jakie  mia-
ło  miejsce  w  jednej  ze 
szkół  na  terenie  naszej 
Gminy,  miało  ograni-
czyć  wzrost  wydatków 
na  oświatę  przy  male-
jącej  liczbie  urodzeń.   
Planowane zmiany były 
tak  obliczone,  by  nie 
spowodowały zwolnień 
nauczycieli,  a  jedynie 
ograniczyły  wykony-
wanie  przez  nich  go-
dzin nadliczbowych.
Co teraz? Oszczędno-

ści w oświacie musimy 
znaleźć,  ponieważ  nie 
stać  nas  na  dokładanie 
do  jej  funkcjonowa-
nia  coraz  to większych 
pieniędzy, a zadań wła-
snych Gmina ma  coraz 
więcej.  Mieszkańcom 
Gminy  Kępice  należą 
się  godne  warunki  ży-
cia,  chcemy  jeździć  po 

bezpiecznych  drogach, 
poruszać się po wygod-
nych  chodnikach.  Nasi 
seniorzy  chcą  uczest-
niczyć  w  życiu  spo-
łecznym  i  kulturalnym, 
chcą  mieć  zapewnioną 
pomoc i opiekę. Miesz-
kańcy najbardziej odda-
lonych,  najmniejszych 
miejscowości chcą mieć 
zapewnioną  komuni-
kację  zbiorową.  Każ-
de  sołectwo  chce  mieć 
miejsce  spotkań,  świe-
tlicę  wiejską.  Musimy 
rozwijać  infrastrukturę 
sportową  oraz  inwe-
stować  w  bezpieczeń-
stwo  poprzez  rozwój 
i  utrzymanie  jednostek 
Ochotniczych  Straży 
Pożarnych. Na terenach 
wiejskich  dalej  potrze-
ba ogromnych inwesty-
cji w  rozbudowę  kana-
lizacji  i wodociągów… 
Co ważne, za zmianami 
w  oświacie  opowie-
działo  się  60  procent 
mieszkańców biorących 
udział  w  konsultacjach 
społecznych.
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ul. Pomorska 1, 77-230 Kępice
Nakład: 3000 egzemplarzy
Redaktor wydania: Kinga Siwiec
Autorzy tekstów: pracownicy i współpracownicy Urzędu 
Miejskiego w Kepicach

Niedługo ten teren zmieni się w komfortowy dojazd do dworcaNiedługo ten teren zmieni się w komfortowy dojazd do dworca

Schody będą prowadziły do poczekalniSchody będą prowadziły do poczekalniOd strony peronu powstanie mała sala kinowaOd strony peronu powstanie mała sala kinowa
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Ochotnicze Straże Pożarne

Bezpieczniej w OSP

Jednostki OSP z te-
renu gminy Kępice 
zostały objęte progra-
mem „Odporność na 
kryzys – optymalizacja 
infrastruktury służb 
państwowych odpowie-
dzialnych za bezpie-
czeństwo”.

Program  jest  realizo-
wany  dzięki  środkom 
z Krajowego  Planu Od-
budowy  oraz  Minister-
stwa  Spraw  Wewnętrz-
nych  i  Administracji. 
W  lutym  podpisano  po-
rozumienie  dotyczące 
współpracy  w  zakresie 
rozbudowy  systemu 
ostrzegania  i  alarmowa-
nia. 
Program zakłada stwo-

rzenie jednolitego syste-
mu alarmowego, na bazie 
jednostek PSP oraz OSP, 
poprzez  zamontowanie 
w  całym  kraju  ponad  4 
tysięcy  nowoczesnych 
syren cyfrowych, a także 
wdrożenie sprawniejsze-
go  zarządzania  sygna-
lizacją  i  ostrzeganiem 
na  różnych  poziomach 
admin i s t r a cy j nych . 
Zmiany podyktowane są 
koniecznością  dostoso-
wania  infrastruktury  do 
ustawy  o  ochronie  lud-
ności i obronie cywilnej.
-  Ochotnicze  Straże 

Pożarne to bardzo cenne 
struktury,  zwłaszcza  dla 
takich  gmin  jak  nasza 
– mówi Maciej Chaber-
ski,  wiceburmistrz  Kę-
pic.  –  Bardzo  często  to 

druhowie OSP są pierw-
si  na  miejscu  zdarze-
nia  i  udzielają  pomocy 
jeszcze  zanim  dotrą  do 
nas  jednostki  PSP,  któ-
re  mają  do  pokonania 
długą  drogę.  Dlatego 
każda  inwestycja  w  na-
szych  strażaków  ochot-
ników jest na wagę zło-
ta.  Dzięki  programowi 
„Odporność  na  kryzys 
–  optymalizacja  infra-
struktury służb państwo-
wych  odpowiedzialnych 
za  bezpieczeństwo” 
mieszkańcy  gminy  Kę-
pice  zyskają  nowocze-
sne  systemy  alarmowe, 
które  pozwolą  na  szyb-
kie  i  skuteczne  infor-
mowanie  społeczeństwa 
o  zagrożeniach,  a  także 
zwiększą  skuteczność 
służb ratunkowych.
Porozumienie  zostało 

zawarte  pomiędzy  gmi-
ną  Kępice,  Pomorskim 
Komendantem  Woje-
wódzkim  Państwowej 
Straży  Pożarnej  repre-
zentowanym  przez  st. 
bryg.  Jacka  Niewę-
głowskiego,  zastępowa-
nym  przez  Komendanta 
Miejskiego PSP w Słup-
sku  mł.  bryg.  Krzysz-
tofa  Trockiego,  a  także 
pomiędzy    jednostkami 
Ochotniczych  Straży 
Pożarnych  w  Kępicach, 
Biesowicach  i Korzybiu 
reprezentowanymi przez 
prezesów  Sławomira 
Ziemianowicz,  Krzysz-
tofa Rosiaka  oraz  Jacka 
Miszczyka.

Gmina Kępice pozy-
skała środki na szkole-
nia i kursy dla miesz-
kańców. 

W  ramach  projektu 
„Akademia  aktywi-
zacji  –  podniesienie 
kompetencji  cyfrowych 
dla  gminy Kępice”  po-
wstanie  Klub  Rozwoju 
Cyfrowego  wyposażo-
ny w niezbędny  sprzęt, 
a  mieszkańcy  gminy 
będą mogli nauczyć się 
sprawnej  obsługi  kom-
puterów,  telefonów czy 
tabletów. 
- Dzisiejszy świat wy-

musza  na  nas  porusza-
nie się w Internecie, ko-
rzystanie  z  rozwiązań 
cyfrowych – mówi Ma-
ciej Chaberski, wicebu-
rmistrz Kępic. – Osoby, 
które  nie  potrafią  ko-
rzystać  z  bankowości 

elektronicznej,  ze  stron 
internetowych  instytu-
cji  publicznych  lub  nie 
wiedzą, jak bezpiecznie 
robić zakupy w sieci są 
w  pewien  sposób  wy-
kluczone  społecznie. 
Ten projekt pomoże im, 
aby mogli sprawnie ko-
rzystać z nowoczesnych 
rozwiązań.
Sala szkoleniowa Klu-

bu Rozwoju Cyfrowego 
powstanie  przy  ulicy 
Składowej  7.  Będzie 
wyposażona  w  lapto-
py, rzutnik i inny sprzęt 
komputerowy.  Warsz-
taty  będą  prowadzone 
w grupach, ale uczestni-
cy projektu będą mogli 
także skorzystać z indy-
widualnych konsultacji.
-  Edukatorzy  pochylą 

się nad poszczególnymi 
problemami  uczestni-
ków projektu. Na przy-

kład  jeśli  ktoś  będzie 
chciał  dowiedzieć  się, 
jak  korzystać  z  apli-
kacji  banku,  to  będzie 
mógł  to  przećwiczyć  – 
mówi  Jolanta  Arszyło 
z  Urzędu  Miejskiego 
w  Kępicach.  –  Dodat-
kowo w ramach projek-
tu  organizowane  będą 
warsztaty  wyjazdowe, 
na  których  uczestnicy 
przećwiczą  w  praktyce 
posługiwanie się różny-
mi aplikacjami.
W  ramach  projek-

tu  uczestnicy  nauczą 
się  między  innymi  ko-
rzystać  z  bankowości 
elektronicznej,  ze  stron 
urzędów,  będą  potrafili 
zarejestrować  się  zdal-
nie  do  lekarza,  zrobić 
zakupy w sieci czy ob-
służyć aplikację z nawi-
gacją w telefonie.
-  Obecnie  jesteśmy 

w  fazie  organizacyj-
nej  –  mówi  Marzenia 
Piszko-Bojaryn z Urzę-
du Miejskiego w Kępi-
cach.  –  Zatrudniliśmy 
edukatorkę,  panią Ninę 
Szmyt,  która  opraco-
wuje  program  szkoleń. 
Wyposażamy salę szko-
leniową  i  przygotowu-
jemy  się  do  rekrutacji. 
O wszystkim będziemy 
na  bieżąco  informować 
naszych mieszkańców.
Na realizację projektu 

„Akademia  aktywizacji 
–  podniesienie  kompe-
tencji  cyfrowych  dla 
gminy  Kępice”  gmina 
otrzymała 414 780 zło-
tych  z  programu  Fun-
dusze  Europejskie  dla 
Rozwoju  Społecznego. 
Dofinansowanie  stano-
wi 100% wartości zada-
nia.

Środki zewnętrzne

Powstaje Klub Rozwoju Cyfrowego 

Spółdzielnia Socjalna „Razem”

Nowym sprzętem zadbają o zieleń
Spółdzielnia Socjal-

na „Razem” zakupiła 
nowy sprzęt. To sześć 
maszyn, które pomogą 
w utrzymaniu porząd-
ku na terenie gminy 
Kępice. 

Na  liście  znalazły  się 
duży  ciągnik  za  ponad 
tysięcy  złotych,  pojem-
ną  przyczepę,  miniko-
parkę oraz ramię wysię-
gnikowe  z  odmularką 
i głowicą koszącą.
-  Ramię  wysięgniko-

we, do którego możemy 
przyczepić  odmularkę 
lub  głowicę  koszącą 
pomoże  w  utrzymaniu 
drożności  rowów  me-
lioracyjnych  –  wyja-
śnia  Krzysztof  Senger, 
prezes  Spółdzielni  So-
cjalnej  „Razem”.  -  Do 
dużego,  nowoczesnego 

ciągnika maszyny moż-
na podczepić  jednocze-
śnie  z  przodu  i  z  tyłu, 
dzięki  czemu  prace 
będą szły sprawnie.
Maszyny  kosztowało 

ponad  900  tysięcy  zło-
tych. Na  zakup  sprzętu 
spółdzielnia  „Razem” 
otrzymała  300  tysięcy 
dofinansowania z Agen-
cji  Restrukturyzacji 

i  Modernizacji  Rolnic-
twa  w  ramach  Progra-
mu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich  „Wsparcie 
inwestycji  w  tworzenie 
i  rozwój  działalności 
pozarolniczej”  typ ope-
racji  „Rozwój  przed-
siębiorczości  –  rozwój 
usług związanych z rol-
nictwem i leśnictwem”.

Prawie 2,5 milio-
na dofinansowania ze 
środków Europejskie-
go Funduszu Rozwoju 
Regionalnego trafi do 
gminy Kępice. Otrzy-
maliśmy dotację na 
projekt „Rozbudowa 
innowacyjnego Sys-
temu Monitorowania 
Odpadów Komunal-
nych (SMOK) – wy-
posażenie Punktu Se-
lektywnej Zbiórki 
Odpadów w miejsco-
wości Kępice”.

SMOK  to  zaawanso-
wany  system  selektyw-
nej  zbiórki  odpadów 
komunalnych,  połączo-
ny z oprogramowaniem, 
które  umożliwia  iden-
tyfikację  użytkownika, 
pomiar  wagowy  odpa-
dów  i  weryfikację  ich 
poprawnej  segregacji. 
To innowacyjne rozwią-
zanie  gmina  zaprojek-
towała  i  zrealizowała 
wspólnie  z Politechniką 
Gdańską.
- W  2022  roku  przed 

„Mieszkaniami+”  przy 
ulicy  Niepodległości 

Gospodarowanie odpadami

SMOK zostanie rozbudowany

zbudowaliśmy  pod-
ziemne  zbiorniki  na 
odpady,  teraz  chcemy 
system rozszerzyć o ko-
lejne  punkty,  tym  ra-
zem  naziemne  –  mówi 
Magdalena  Majewska. 
–  Dzięki  pozyskanym 
środkom  postawimy 
nowe moduły w 12  no-
wych lokalizacjach przy 
budynkach wielorodzin-
nych  na  terenie  Kępic. 
Dodatkowo  doposaży-
my  PSZOK,  w  którym 
zostanie  otwarte  miej-
sce,  w  którym  zużyte 
sprzęty  zyskają  drugie 
życie.  Będzie  można 
tam  naprawić  lub  zdać 
rzeczy  używane,  które 
inni  będą  mogli  wyko-
rzystać. To będzie miej-

sce,  działające  podob-
nie  jak  słupskie  „Graty 
z chaty”, które  funkcjo-
nuje  przy  ulicy  Bałtyc-
kiej w Słupsku.
Przy  nowych  wiatach 

z  pojemnikami  na  od-
pady staną słupeki z pa-
nelem  obsługi,  na  któ-
rych  użytkownicy  będą 
logowali  się  przypisaną 
do  lokalu mieszkalnego 
kartą  i  pobierali  odpo-
wiednią  liczbę  kodów 
kreskowych. 
-  Użytkownik  skanu-

je  ten  kod  przy  kiosku 
wrzutowym  dla  danej 
frakcji i po otwarciu kla-
py wrzuca worek  z  od-
padami wraz  z  naklejo-
nym  kodem  –  wyjaśnia 
mechanizm  Marzena 

Piszko-Bojaryn  z  Urzę-
du  Miejskiego  w  Kę-
picach.  -  W  koszach 
zainstalowana  będzie 
waga do kontroli  ilości, 
a system umożliwi iden-
tyfikację  konkretnych 
frakcji  odpadów.  Dzię-
ki  temu  będziemy  wie-
dzieć,  których  śmieci 
produkujemy najwięcej.
W  ramach  projektu 

PSZOK  zostanie  wy-
posażony  w  niezbędny 
sprzęt,  między  innymi 
ładowarkę  teleskopową 
czy  przyczepę  do  prze-
wozu  kontenerów.  Po-
wstanie  punkt  przygo-
towania  do  ponownego 
użycia (w tym napraw), 
wymiany zużytych urzą-
dzeń i sprzętu domowe-
go  lub  innych  rzeczy 
używanych.  Przepro-
wadzone  zostaną  także 
działania  informacyjno-
-edukacyjne skierowane 
do mieszkańców gminy, 
dotyczące  gospodarki 
o  obiegu  zamkniętym, 
związane  z  uruchomie-
niem  PSZOK,  w  tym 
punktu  wymiany  i  na-
praw.

Ochrona zabytków

Porządkujemy 
cmentarz w Kępicach

Widać już efekty 
prac prowadzonych 
na nieczynnym cmen-
tarzu przy kościele 
pw. Matki Bożej Ró-
żańcowej w Kępicach.

Teren  wokół  nagrob-
ków  został  oczyszczo-
ny,  odbudowano  też 
murek  wokół  pomnika 
z  I  Wojny  Światowej 
oraz ułożono tablicę pa-
miątkową.
Obecnie  powstaje 

główny  ciąg  pieszy, 
który  prowadził  będzie 
przez środek cmentarza. 
Będzie  miał  on  utwar-

dzoną  nawierzchnię, 
a  na  jego  krańcu,  przy 
wejściu  na  cmentarz, 
staną ławki oraz tablica 
z  rysem  historycznym. 
Wykonane  zostaną  tak-
że nowe nasadzenia ro-
ślin.
„Zagospodarowanie 

terenu  nieczynnego 
cmentarza przy Koście-
le pw. Matki Bożej Ró-
żańcowej  w  Kępicach” 
będzie  kosztowało  po-
nad 153 tysiące złotych. 
Aż  150  tysięcy  pocho-
dzi  z  dofinansowania 
z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków.

Inwestycje

Kolumbarium prawie gotowe
Już niebawem zakoń-

czy się budowa kolum-
barium na cmentarzu 
w Kępicach. To inwe-
stycja, o którą pytało 
wielu mieszkańców. 

Dzięki  niej  poprawi 
się dostępność miejsc do 
pochówku.
- Jeśli warunki atmos-

feryczne na to pozwolą, 
to  kolumbarium  powin-
no być gotowe do końca 
kwietnia  – mówi Adam 
Gonciarz, prezes Przed-
siębiorstwa  Gospodarki 
Komunalnej. – Koszt in-

westycji  to  159  tysięcy 
złotych.
Kolumbarium  będzie 

składało  się  z  48  nisz 

o  różnej  wielkości  -  12 
nisz  jednokomorowych 
na  jedną  urnę,  24  dwu-
komorowych  na  dwie 

urny oraz 12  trzykomo-
rowych  na  trzy  urny. 
Przed  obiektem  zapla-
nowano także ławki.
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Dagmara Aleksan-
drowicz prezesem Kę-
pickiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji została 
w ubiegłym roku. Przed 
nią pierwszy sezon wa-
kacyjny. W rozmowie 
pytamy więc o plany na 
nadchodzące miesiące.

W powietrzu zdecy-
dowanie czuć już wio-
snę, coraz więcej czasu 
spędzamy na zewnątrz, 
a KOSiR to gminna jed-
nostka, która najwięcej 
pracy ma właśnie z na-
dejściem sezonu wiosen-
no-letniego...

Dagmara Aleksandro-
wicz: To prawda – wiosna 
to u nas taki cichy sygnał: 
„czas  ruszyć  z  kopyta”! 
Najbliższe miesiące zapo-
wiadają  się  intensywnie 
i  bardzo  ciekawie.  Sezon 
rozpoczniemy  majówką 
w  Sobótce  –  z  pysznym 
jedzeniem.  W  czerwcu 
zapraszamy  na  organi-
zowaną  przez  Bibliotekę 
Publiczną Miasta i Gminy 
Kępice  klimatyczną  Noc 
Świętojańską  nad  jezio-
rem  Obłęskim,  a  5  lipca 
odbędzie  się  XXXI  Bieg 
Garduły.  Zaraz  potem 
–  w  dniach  11–13  lipca 
–  kolejna  odsłona  Sobót-
ka Summer Festival,  któ-
ry  rokrocznie  przyciąga 
wielu  mieszkańców  i  tu-
rystów  –  z  koncertami, 
strefą chilloutu i pysznym 
jedzeniem.  Oczywiście 
nie  zabraknie  imprez  na 
przywitanie  lata  i  otwar-
cie  sezonu  letniego  oraz 
na jego zamknięcie.
Po  dobrym  odbiorze 

ubiegłorocznych  wyda-
rzeń  chcemy  kontynu-
ować  Festiwal  Pierogów, 
Sobótkowy  Octoberfest 
i  Święto  Ziemniaka  jako 
imprezy  cykliczne.  Pla-
nujemy  też nowość – Fe-
stiwal Pstrąga, promujący 

lokalną kuchnię.
W  sferze  sportu  szyku-

jemy  turniej  sołectw oraz 
cykl zajęć aktywizujących 
mieszkańców, by zachęcić 
do ruchu i zdrowego stylu 
życia. 

W ubiegłym roku od-
dany do użytku został 
pawilon w Sobótce. To 
dodatkowe miejsca noc-
legowe o dobrym stan-
dardzie. Czy widzi Pani 
rosnące zainteresowanie 
ośrodkiem czy obiekt 
jest wynajmowany ra-
czej sporadycznie?

DA:  Zainteresowanie 
Sobótką  zdecydowanie 
rośnie  –  i  bardzo  nas  to 
cieszy,  choć  nie  ukrywa-
my, że mamy „apetyt” na 
znacznie  więcej.  Nowe 
miejsca  noclegowe  o  do-
brym  standardzie  otwo-
rzyły  przed  nami  kolejne 
możliwości  i  był  to  nie-
wątpliwie  strzał  w  dzie-
siątkę.  To  miejsce  ma 
ogromny,  całoroczny  po-
tencjał  –  piękne  położe-
nie nad jeziorem, bliskość 
lasu,  ciszę  i  przestrzeń 
do wypoczynku. Chcemy 
mocniej wykorzystać fakt, 
że dzieli nas niewielka od-
ległość od Słupska, Miast-
ka czy Sławna – to idealny 
kierunek na weekendowy 
reset. Zimą dużym powo-
dzeniem  cieszy  się  nasza 
sauna,  zwłaszcza  wśród 
grup  morsujących,  które 
łączą  kąpiel  w  lodowatej 
wodzie  z  seansami  sau-
nowymi i pyszną kuchnią. 
To  pokazuje,  że  Sobótka 
ma  wszystko,  by  przy-
ciągać  gości  przez  cały 
rok  –  dlatego  po  sezonie 
letnim  planujemy  wpro-
wadzić  pakiety  pobytowe 
dla  różnych grup:  rodzin, 
sportowców,  czy  osób 
szukających relaksu.

Kto korzysta z nocle-

gów w Sobótce? Pytacie 
gości skąd przyjecha-
li, jak dowiedzieli się 
o ośrodku?

DA:  Tak,  zawsze  sta-
ramy  się  dowiedzieć, 
skąd  do  nas  trafiają.  To 
cenna wiedza. Mamy go-
ści  z  Trójmiasta,  Pozna-
nia,  Warszawy,  zdarzył 
się  również  gość  z  Za-
kopanego,  ale  też  wielu 
lokalnych  –  i  tych  jest 
przewaga – mieszkańców 
naszego i sąsiedniego po-
wiatu. Często są to osoby, 
które  przyjechały  kiedyś 
na  jednodniową wyciecz-
kę i... zakochały się w So-
bótce. Wielu z nich  trafia 
do  nas  z  polecenia  albo 
dzięki  informacjom w in-
ternecie. Dlatego  chcemy 
jeszcze  bardziej  zadbać 
o nasze strony internetowe 
i media  społecznościowe, 
kładąc duży nacisk na ich 
rozwój – wiemy, że to dziś 

jedne  z  najskuteczniej-
szych  kanałów  dotarcia. 
Od  tego  sezonu  planuje-
my  również  wprowadze-
nie prostego ankietowania 
naszych  gości  –  chcemy 
jeszcze  lepiej  poznać  ich 
potrzeby i oczekiwania.

Tych pytań o Sobótkę 
jest wiele, bo i miesz-
kańcy gminy mają spe-
cjalne miejsce w sercach 
dla tego ośrodka. Od 
początku prezesury wy-
raźnie postawiła Pani 
na rozwój kuchni oraz 
wykorzystanie świetli-
cy w ośrodku do orga-
nizacji imprez tanecz-
nych. Czy to był krok 
w dobrym kierunku czy 
trzeba trochę zmienić tę 
ścieżkę?

DA: Uważam, że to był 
krok  w  bardzo  dobrym 
kierunku.  Kuchnia  So-
bótki  zyskała  uznanie  – 

nasze  niedzielne  obiady 
czy  oferty  cateringowe 
spotkały  się  z  ogromnym 
zainteresowaniem. To do-
wód na to, że mieszkańcy 
i  goście  cenią  domowy 
smak,  świeże  produkty 
i serdeczną atmosferę. Im-
prezy  taneczne  typu 
Andrzejki  czy  bale  kar-
nawałowe  z  ofertą  noc-
legu  i  późnego  śniadania 
w  dniu  następnym,  rów-
nież  okazały  się  strzałem 
w dziesiątkę – ludzie chcą 
się spotykać, tańczyć, być 
razem, a my tworzymy do 
tego  odpowiednią  prze-
strzeń. Chcemy  też  nadal 
przyciągać  osoby  zain-
teresowane  organizacją 
rodzinnych  przyjęć,  jubi-
leuszy  czy  nawet małych 
wesel właśnie w Sobótce. 
W związku z tym planuje-
my odświeżenie  sali  oraz 
wprowadzenie  nowego, 
atrakcyjnego menu,  które 
– mamy nadzieję  –  przy-
ciągnie  nie  tylko  miesz-
kańców gminy, ale i gości 
z pobliskich miast.
Oczywiście  wciąż  szu-

kamy  nowych  pomysłów 
– chcemy  łączyć  tradycję 
z  nowoczesnością  i  być 
otwarci  na  różne  grupy 
wiekowe.

Do Kępickiego Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji 
należy także Galeria Art 
Cafe, która niebawem 
zmieni miejsce i prze-
niesie się do nowego bu-
dynku dworca, gdzie na 
dzieła lokalnych twór-
ców i stoliki kawowe bę-
dzie więcej przestrzeni. 
Jakie są plany związane 
z Art Cafe?

DA:  To  dla  nas  bardzo 
ważny  moment.  Przeno-
siny do nowej siedziby to 
nie  tylko  zmiana  lokali-
zacji, ale też nowa szansa 
na  rozwój.  Chcemy,  by 
Art Cafe była przestrzenią 

nie  tylko  dla  sztuki,  ale 
też  dla  spotkań,  rozmów, 
warsztatów  i  inspiracji. 
Planujemy wystawy, małe 
koncerty,  wieczorki  po-
etyckie, spotkania z auto-
rami,  degustacje.  A  przy 
tym  –  dobra  kawa,  coś 
słodkiego  i  klimat,  który 
sprawia,  że  chce  się  tam 
wracać. To będzie miejsce 
otwarte  na  ludzi  i  pomy-
sły.

I na koniec – po tych 
kilku miesiącach piasto-
wania stanowiska pre-
zesa KOSiR jak Pani 
ocenia infrastrukturę 
turystyczną i sportową 
w gminie Kępice? 

DA: Z perspektywy tych 
kilku  miesięcy  widzę,  że 
gmina Kępice ma  bardzo 
solidne  podstawy,  jeśli 
chodzi o infrastrukturę tu-
rystyczną i sportową – i co 
ważne,  stale  się  rozwija. 
Wiadomo, że potrzeb  jest 
wiele, ale cieszy mnie to, 
że działania władz gminy 
są konkretną odpowiedzią 
na  te  potrzeby  –  sukce-
sywnie  pozyskiwane  są 
środki  zewnętrzne,  które 
realnie  zmieniają  prze-
strzeń wokół nas. Dobrym 
przykładem  jest  boisko 
Orlik w Kępicach, które – 
mimo upływu lat – wciąż 
jest  miejscem  spotkań, 
treningów  i  rozgrywek, 
zarówno  dla  dzieci,  mło-
dzieży,  jak  i  dorosłych. 
Z kolei Sobótka pokazuje, 
jak można połączyć rekre-
ację,  sport  i  wypoczynek 
w  jednym miejscu  –  i  to 
przez cały rok. To wszyst-
ko  daje  ogromne  możli-
wości,  a my  jako KOSiR 
chcemy  być  aktywnym 
partnerem w dalszym roz-
woju  tej  infrastruktury, 
odpowiadając na potrzeby 
mieszkańców i gości.

Rozmowa z prezes Kępickiego Ośrodka Sportu i Rekreacji

„Chcemy odpowiadać na potrzeby mieszkańców 
i turystów odwiedzających gminę”

SIM KZN Pomorze

Za niespełna pół roku mieszkania społeczne 
w Kępicach będą gotowe do wprowadzenia

Trwa nabór na 
mieszkania społeczne 
w Kępicach. Mają być 
gotowe do przekaza-
nia najemcą pod ko-
niec września. Jeszcze 
w kwietniu SIM KZN 
Pomorze zaprasza za-
interesowanych na-
jemców na spotkanie 
w Urzędzie Miejskim 
w Kępicach.

W  marcu  Społeczna 
Inicjatywa  Mieszka-
niowa  KZN  Pomorze 
zaprosiła  mieszkańców 
gminy na dzień otwarty 
mieszkań  budowanych 
przy  ulicy  Sikorskiego 
w  Kępicach.  Zaintere-
sowane  osoby  mogły 
wejść  do  budynków 
i obejrzeć lokale.
Udostępniono wszyst-

kie  mieszkania  w  bu-
dynku A, w którym po-
stępy  prac  są  bardziej 
zaawansowane.
-  Budowa  ukończo-

na  jest  na  80%  - mówi 
Krzysztof  Leżyński, 
prezes  SIM  KZN  Po-
morze.  –  Planowane 
zakończenie budowy  to 
połowa  sierpnia,  nato-
miast  najemcy  klucze 
otrzymają  na  koniec 
września.  Dzień  otwar-
ty został zorganizowany 
zarówno  dla  osób,  któ-
re już podpisały z nami 
umowy,  jak  i  dla  tych, 

którzy  dopiero  o  tym 
myślą.  Chcieliśmy,  aby 
mogli  zobaczyć  jak  to 
wszystko  wygląda,  ja-
kich  materiałów  uży-
liśmy,  jak  rozkład  po-
mieszczeń  prezentuje 
się na żywo, a nie tylko 
na papierze.
Obecnie do wynajęcia 

jest  jeszcze  kilkanaście 
mieszkań o różnej wiel-
kości. Łącznie w obu bu-
dynkach  powstanie  48 
lokali, do których przy-
należeć  będą  komórki 
lokatorskie. Za blokami 
powstał  już  plac  zabaw 
dla dzieci oraz parking. 
Budynki  wyposażone 
będą  w  windy,  instala-
cję  fotowoltaiczną  oraz 
pompy ciepła.
-  Każda  inwestycja 

w  mieszkalnictwo  jest 
bardzo ważna  z  punktu 
widzenia  gminy.  Wi-
dzimy,  jak  długie  są 
listy  oczekujących  na 
mieszkania – mówi Ma-
ciej  Chaberski,  wice-
burmistrz  Kępic.  –  Co 
prawda  lokale  przy uli-
cy gen. Sikorskiego nie 
są  lokalami  komunal-
nymi,  ale  społecznymi. 
Zamysłem  ogólnopol-
skiego  programu  było 
wypełnienie  pewnej 
luki na rynku nierucho-
mości. Są to mieszkania 
przeznaczone  dla  osób, 
które  nie mogą  pozwo-

Przydatne informacje

Standard wykończenia
Każde mieszkanie będzie miało łazienkę wykończoną płyt-

kami na podłodze i ścianach w miejscach mokrych. Zamonto-
wane będą wanna, toaleta oraz umywalka.
W  kuchni  płytki  będą  położone  na  fartuchu  kuchennym. 

Aneks wyposażony zostanie w kuchenkę z piekarnikiem oraz 
zlewozmywak z baterią. Meble kuchenne najemcy będą mu-
sieli wstawić we własnym zakresie.
Na podłogach we wszystkich pomieszczeniach (oprócz ła-

zienki) położone będą panele. W mieszkaniach zamontowane 
będą drzwi wewnętrzne, a ściany i sufity pomalowane na ko-
lor biały. 

 
Jak się urządzić?
Mieszkanie  będzie  mogło  być  wykończone  pod  indywi-

dualne upodobania najemców, ale ewentualne remonty będą 
musiały być zgłoszone.

 
Partycypacja
Aby stać się najemcą należy wpłacić partycypację. To oko-

ło 1300 złotych za metr kwadratowy mieszkania. Co ważne, 
partycypacja jest całkowicie zwrotna w przypadku z rezygna-
cji z mieszkania, a po 5 latach będzie waloryzowana. Płatność 
rozłożona jest na trzy raty.

 
Dla kogo mieszkania?
Podstawowym warunkiem  jest  brak  posiadania  przez  na-

jemcę  tytułu  własności  do  innego  lokalu  mieszkalnego  na 
terenie  Polski.  Najemca  nie  musi  być mieszkańcem  gminy 
Kępice. 

Nabór
Nabór  na  mieszkania  społeczne  przy  ulicy  Sikorskiego 

został przedłużony do końca czerwca 2025 roku. Szczegóły 
naboru  oraz wzory wniosku  są  dostępne  na  stronie Urzędu 
Miejskiego  w  Kępicach,  w  zakładce  „Dla  mieszkańca”  - 
„SIM KZN  Pomorze”.  Informacji  udziela  spółka KZN  Po-
morze oraz pracownicy urzędu w Biurze Obsługi Interesanta 
oraz w referacie geodezji w pokojach 105 oraz 106.

lić  sobie  na  wzięcie 
wysokiego  kredytu  na 
mieszkanie, a jednocze-
śnie  nie  kwalifikują  się 
na mieszkania komunal-
ne.
Aby starać się o miesz-

kania  należy  przede 
wszystkim  spełnić  wa-
runek  braku  posiadania 
tytułu  prawnego  do  in-
nego  lokalu  mieszkal-
nego  na  terenie  Polski. 
Trzeba  także  wnieść 
partycypację  w  kosz-
tach budowy w wysoko-
ści  około  1300  złotych 

za  metr  kwadratowy 
mieszkania.
Szczegóły  naboru 

oraz  wzory  wniosku 
są  dostępne  na  stro-
nie  Urzędu  Miejskiego 
w  Kępicach,  w  zakład-
ce  „Dla  mieszkańca”  - 
„SIM  KZN  Pomorze”. 
Informacji  udzielają 
także  pracownicy  urzę-
du w Biurze Obsługi In-
teresanta oraz w refera-
cie geodezji w pokojach 

105 oraz 106.
SIM  KZN  Pomorze 

zaprasza  także  na  spo-
tkanie,  które  odbędzie 
się 23 kwietnia o godz. 
16  w  Urzędzie  Miej-
skim w Kępicach,  pod-
czas  którego  osoby 
zainteresowane  wynaj-
mem mieszkań przy ul. 
Sikorskiego będą mogły 
zadać  pytania  przedsta-
wicielom spółki.

Podczas dni otwartych najemcy mogli obejrzeć mieszkaniaPodczas dni otwartych najemcy mogli obejrzeć mieszkania

Łazienki mają już białą armaturęŁazienki mają już białą armaturę

Wstawiono już drzwi wewnętrzneWstawiono już drzwi wewnętrzneSalon w mieszkaniu trzypokojowymSalon w mieszkaniu trzypokojowym
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Moc atrakcji w kępickiej bibliotece na początek wiosny
Biblioteka Publicz-

na Miasta i Gminy 
Kępice wiosnę roz-
poczyna z impetem. 
Pierwsza połowa 
kwietnia była czasem 
licznych wydarzeń 
kulturalnych.

Czytelnik Roku
Na  początku  miesią-

ca odbyła  się coroczna 
Gala Czytelnika Roku. 
Mieszkańcy  gminy 
w ubiegłym roku prze-
czytali  15051  książek. 
Na j ak tywn ie j s zym 
czytelnikom przyznano 
nagrody,  które  podzie-
lono na  kilka  kategorii 
wiekowych. 
W  kategorii  1-6  lat 

pierwsze  miejsce  zdo-
był  Marcel  Jahnz, 
drugie  Amelia  Gil-
la,  a  trzecie  Zuzanna 
Sznajder.  W  kategorii 
wiekowej  7-12  lat  na 
podium  kolejno  zna-
lezły  się  Dorota  Słup-
czewska, Ewelina Bar-
cikowska  oraz  Hanna 
Kocyła.  W  kategorii 
13-18  lat  zwyciężyła 
Zuzanna  Sołowińska, 
drugie miejsce przypa-
dło  Julii  Frąckiewicz, 
a  trzecie  Lenie  Dora-
wie.  Wśród  dorosłych 
czytelników  najwięcej 
książek  wypożyczyła 
Joanna  Jahnz,  na  dru-
gim  miejscu  znalazła 
się Marianna Czerwiń-
ska, a na  trzecim Hali-
na Wiśniewska.
Wyróżnienia  przy-

znano  Iwonie  Poniń-
skiej,  Danusie  Rapiń-
czuk, Kornelii Koudzie 
oraz  Natalii  Szczę-
śniak.
Galę  Czytelnika 

Roku uświetniła swoim 
recitalem  Aleksandra 

Dąbrowa.

Literatura
Drugi  weekend 

kwietnia  rozpoczął  się 
spotkaniem  autorskim 
z  Elżbietą  Downaro-
wicz.  To  kołobrzeżan-
ka, która pisze powieści 
współczesne  i  histo-
ryczne,  łączące  wątki 
obyczajowe,  romanso-
we  i  kryminalne.  De-
biutowała w 2022 roku, 
a  od  tego  czasu wyda-
ła  już  siedem  książek. 
Każda  z  nich  nosi  ty-
tuł, który jest kolejnym 
żeńskim  imieniem. 
Bohaterki  poszczegól-
nych  powieści  to  speł-
niające swoje marzenia 
i  walczące  z  przeciw-
nościami  losu  kobiety. 
Są  wśród  nich  matka, 
która  trafia  do  więzie-
nia, siostry bliźniaczki, 
z których jedna pracuje 
jako  rządowa  agentka, 
tancerka  i  dziewczyna 
z amnezją. 
Podczas  spotkania 

w  kępickiej  bibliotece 
zdradziła,  że  już  nie-
bawem  ukaże  się  naj-
nowsza  „dziewczyna”, 
a  także  pracuje  nad 
następnymi  dwiema 
książkami  i  tym razem 
będą to powieści o wi-
kingach.

Jarmark
W  sobotę,  12  kwiet-

nia,  od  rana  można 
było  zrobić  świąteczne 
zakupy  na  Wielkanoc-
nym Jarmarku w Kępi-
cach.  Stoiska  cieszyły 
się  dużym  zaintereso-
waniem  mieszkańców. 
Pomimo  chłodnej  aury 
świąteczne  smakoły-
ki  i przepiękne  ręcznie 
wykonane  ozdoby  zni-

kały w szybkim tempie.

Myzyka klasyczna
Ucztą  dla  meloma-

nów był natomiast kon-
cert  „Z  klasyką  przez 
wieki”,  który  odbył 
się  13  kwietnia w  Sali 
widowiskowej  kępic-
kiej biblioteki. Koncert 
w wykonaniu muzyków 
z  Polskiej  Filharmo-
nii  „Sinfonia  Baltica” 
im.  Wojciecha  Kilara 
w  Słupsku  był  częścią 
oferty  przygotowanej 
przez  Centrum  Kultu-
ry  Powiatu  Słupskiego 
wraz ze starostwem po-
wiatowym.  W  ramach 
„Kulturalnej  wiosny 
z  powiatem  słupskim” 
w każdej z gmin powia-
tu odbywają się darmo-
we  dla  mieszkańców 
wydarzenia. 
W  Kępicach  był  to 

koncert  z  muzyką  kla-
syczną,  podczas  które-
go można było usłyszeć 
między  innymi  utwory 
Bacha,  Vivaldiego  czy 
Mozarta.

fot. CKPS

fot. CKPS

fot. CKPS
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Sołtysi zostali za-
proszeni na uroczy-
sty obiad w Ośrodku 
W y p o c z y n k o w y m 

„Sobótka”. Było to 
podziękowanie za ich 
pracę i zaangażowanie 
w rozwój gminy.

-  Bez  sołtysów  nie 
wiedzielibyśmy,  jakie 
bolączki  trapią  miesz-
kańców  poszczegól-

Gmina

Podziękowania dla sołtysów za ich trud

nych  miejscowości.  To 
oni słuchają swoich są-
siadów, pilnują  porząd-
ku  w  wioskach  i  dba-
ją  o  to,  żeby  potrzeby 
lokalnej  społeczności 
były  zaspokajane  – 
mówi  burmistrz  Mag-
dalena Majewska. 
-  Powinniśmy  doce-

niać  sołtysów  za  ich 

trud,  bo  pełnienie  tej 
funkcji wymaga ciągłe-
go  zaangażowania.  To 
często  praca  przez  całą 
dobę, bo nigdy nie wia-
domo  co  się  wydarzy. 
A  to  właśnie  sołtysi  są 
najbliżej  mieszkańców 
i  mogą  najszybciej  za-
reagować  podczas  kry-
zysowych sytuacji – do-

daje Marek  Busłowicz, 
przewodniczący  Rady 
Miejskiej w Kępicach.
Podczas  spotkania 

sołtysi  wymieniali  się 
doświadczeniami,  ale 
przede  wszystkim  mo-
gli  miło  spędzić  czas. 
Każdy  z  nich  otrzymał 
symboliczny upominek.

Jubileusz

Od pół wieku razem
Medale za Długolet-

nie Pożycie Małżeń-
skie trafiły do państwa 
Krystyny i Józefa 
Markiewiczów. 

W  imieniu  Prezy-
denta  RP  wręczyła  je 
burmistrz  Magdalena 
Majewska. Uroczystość 
była  okazją  do  wspo-
mnień.
Państwo  Markiewi-

czowie  małżeństwem 
są od prawie 51 lat. Pan 
Józef  pochodzi  z  oko-
lic Konina, na Pomorze 
trafił, gdy zaczął służbę 
w  28.  Pułku  Lotnictwa 
Myśliwskiego  w  Re-
dzikowie.  Przepraco-
wał  tam  jako  mecha-
nik  31  lat.  Poznali  się 
w  sklepie  w  Słupsku, 

w  którym  pracowała 
pani  Krystyna.  Było  to 
na początku roku 1974, 
dwa  miesiące  później 
ogłosili rodzinie, że bio-
rą ślub, a już 6 kwietnia 
odbyła się uroczystość.
Mieszkali w Słupsku, 

a  20  lat  temu  przepro-
wadzili  się  do  Korzy-

bia,  w  którym  żyją  do 
dziś.  Mają  dwóch  sy-
nów, troje wnucząt, a na 
początku tego roku uro-
dziła  się  ich  pierwsza 
prawnuczka.
Państwu  Markiewi-

czom  serdecznie  gratu-
lujemy  i  życzymy  ko-
lejnych wspólnych lat!

Inwestycje

Miejsca integracji mieszkańców

Kolejne miejsca in-
tegracji mieszkańców 
będą gotowe jeszcze 
w tym roku. W Żeli-
cach i Obłężu trwają 
prace przy świetlicach 
wiejskich.

Budowa w Żelicach
Jeszcze  w  tym  roku 

mieszkańcy  Żelic  będą 
mogli korzystać z nowej 
świetlicy. Prace przy bu-

dowie  obiektu  są  coraz 
bardziej  zaawansowa-
ne.  W  środku  położone 
zostało  już  ogrzewanie 
podłogowe i wylane wy-
lewki. 
-  Chcemy,  aby  świe-

tlica  była  miejscem 
spotkań,  aby  służyła 
lokalnej  społeczności. 
Widzimy,  że  świetlice 
w  innych  miejscowo-
ściach  są  wykorzysty-

wane  między  innymi 
do  organizacji  imprez 
okolicznościowych,  na 
przykład  Dnia  Kobiet, 
Dnia Dziecka czy festy-
nów  –  mówi  Magdale-
na Majewska,  burmistrz 
Kępic.  –  Budynek  ma 
być  przestrony,  z  jedną 
główną  salą  z  dużymi 
przeszkleniami  i  bezpo-
średnim wyjściem na za-
daszony taras.

Świetlica  będzie  bu-
dynkiem  parterowym 
z nieużytkowym podda-
szem, bez podpiwnicze-
nia, przystosowanym do 
potrzeb osób z niepełno-
sprawnościami.  W  sali 
głównej  stanie  duży 
stół  i  krzesła,  w  kuchni 
dostępny  będzie  sprzęt 
AGD.
Planowane  zakończe-

nie  prac  to  październik 

2025  roku.  Wykonaw-
cą  prac  jest  firma  PBO 
DUGAR Arkadiusz Ko-
walski ze Sławna. Koszt 
budowy świetlicy w Że-
licach to 1 487 700 zło-
tych.
Środki  na  realizację 

inwestycji  zostały  po-
zyskane  ramach  Fun-
duszu  Inwestycji  Stra-
tegicznych  Polski  Ład 
dla  gmin,  w  których 
funkcjonowały  PGRy. 
Dofinansowanie  wynosi 
aż  98  procent  wartości 
zadania.

Remont w Obłężu
Z  początkiem  roku 

rozpoczął  się długo wy-
czekiwany  remont  filii 
biblioteki  w  Obłężu. 
Budynek w centrum wsi 
zostanie  rozbudowa-
ny,  dzięki  czemu  zyska 
nowe funkcje.
Do  istniejącej  sali  do-

budowane  zostaną  po-
mieszczenia  kuchenne, 
sala fitness,  toalety, któ-
re będą dostosowane do 
potrzeb osób z niepełno-
sprawnościami  oraz  ko-
tłownia.
-  Oprócz  remontu  sa-

mego  budynku  prace 

zostaną  przeprowadzo-
ne  także  wokół  obiektu 
- mówi burmistrz Kępic 
Magdalena Majewska.  - 
Teren  zostanie  uporząd-
kowany,  co  mieszkań-
cy  docenią  najmocniej 
w  sezonie  letnim,  gdyż 
spotkania i imprezy będą 
mogły  być  organizowa-
ne także na zewnątrz filii 
biblioteki.
W  ramach  inwestycji 

„Przebudowa wraz z re-
montem oraz zagospoda-
rowanie terenu wokół Fi-
lii  Biblioteki  Publicznej 
Miasta  i  Gminy  Kępice 
w  Obłężu  -  w  formu-
le  zaprojektuj  i  wybu-
duj”  dostarczone  zosta-
nie  także  wyposażenie 
- między innymi sprzęty 
AGD,  RTV,  meble  oraz 
wyposażenie sali fitness.
Prace  zakończą  się 

w  październiku  2025 
roku. Na remont filii bi-
blioteki  w  Obłężu  gmi-
na  pozyskała  dofinan-
sowanie  w  wysokości 
90% wartości inwestycji 
z  Programu  Inwestycji 
Strategicznych  Polski 
Ład. Prace będą koszto-
wały  około  2  milionów 
złotych.

Zabytki

Kościół w Barcinie z nową elewacją
Zakończyły się prace 

konserwatorskie przy 
zabytkowym kościele 
w Barcinie, pochodzą-
cym z drugiej połowy 
XVI wieku.

Remont  obejmował 
między  innymi  wycię-
cie  starych  fug  i  za-
stąpienie  ich  nowym 
spoiwem,  wyczysz-
czenie  ceglanych  ścian 
oraz  ich  uzupełnienie 
w miejscach, które tego 
wymagały. Odświeżona 
elewacja  została  zaim-
pregnowana.
-  Oczywiście  wszyst-

kie prace zostały uzgod-

nione  z  konserwatorem 
zabytków,  aby  jak  naj-
lepiej  zadbać  o  cha-
rakter  budynku  - mówi 

Maciej Chaberki, wice-
burmistrz Kępic. - 
Koszt  inwestycji  wy-

niósł  350  tysięcy  zło-

tych,  z  czego  98%  sta-
nowiło  dofinansowanie 
z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków.

Świetlica w Obłężu przechodzi remontŚwietlica w Obłężu przechodzi remont Nowy budynek w Żelicach będzie gotowy w tym rokuNowy budynek w Żelicach będzie gotowy w tym roku
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Za nami eliminacje 
do Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy Po-
żarniczej „Młodzież 
zapobiega pożarom”. 
Wzięło w nich udział 
56 uczniów szkół pod-
stawowych i średnich.

Uczestnicy  musieli 
wykazać  się  znajomo-
ścią  przepisów  oraz 
sprzętów  strażackich. 
Konkurs  podzielo-
ny  był  na  dwa  etapy. 
Pierwszym  z  nich  był 
test  wiedzy  z  zakresu 
pożarnictwa.  Osoby, 
które  otrzymały  naj-
wyższą  liczbę  punktów 
zakwalifikowały  się  do 
kolejnej  części  –  pytań 
ustnych,  z  których  jed-

no  zawsze  wymagało 
podania  opisu  wyposa-
żenia strażackiego.
-  Fakt,  że  tylu  mło-

dych ludzi wzięło udział 
w tym konkursie, świad-
czy o tym, jak szanowa-
na  jest  praca  strażaka 
–  mówiła  Magdalena 
Majewska,  burmistrz 
Kępic. – Nie wiem, czy 
w przyszłości wstąpicie 
do  straży  albo  będzie-
cie  członkami OSP,  ale 
wiem,  że wiedza, którą 
zdobywacie,  ucząc  się 
do tego rodzaju konkur-
sów,  zostanie  z  wami 
na zawsze, a to wpłynie 
na  bezpieczeństwo  nas 
wszystkich.
Dzieci i młodzież po-

dzieleni  zostali  na  trzy 

Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze

Sprawdzili swoją wiedzę z zakresu pożarnictwa

Klasy I-IV
I miejsce - Antoni Kucharski 
II miejsce - Paweł Misiewicz
III miejsce - Maja Dwulit

Klasy V-VIII
I miejsce - Wiktor Misiewicz
II miejsce - Mateusz Dworakowski
III miejsce - Zuzanna Olejniczak

Szkoły ponadpodstawowe
I miejsce - Mateusz Tabaczyk
II miejsce - Jakub Stocki
III miejsce - Karol Hrycenko 

W tym roku szkol-
nym uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Bie-
sowicach realizowali 
projekt edukacyjny 
„Na tropie geometrii”, 
który dofinansowany 
został przez Fundację 
mBanku w ramach 
programu „Praktycz-
ny wymiar geometrii".

W ramach warsztatów 
oraz  spotkań  z  rodzica-
mi  młodzi  matematycy 
odkrywali  ciekawe  za-
gadnienia z zakresu geo-
metrii.  Projekt  zakładał 
angażowanie  uczniów 
w  różnego  typu  aktyw-
ności,  które  zachęcały 
ich, aby dobrze się rozej-
rzeć, bo jest ona widocz-
na wszędzie  i potrzebna 
24 godziny na dobę.
Wyśmienitą  okazją 

do  odkrywania  piękna 
matematyki były warsz-
taty  „Fraktale  na  foto-
grafii”  oraz  „Obrazy 

3D  z  gwoździ  i  nitek”. 
Pierwsze  zajęcia  poka-
zały, gdzie w przyrodzie 
pojawia  się  matematy-
ka w postaci  ciekawych 
kształtów ukrytych cho-
ciażby w liściach papro-
ci,  kwiatach  kalafiora 
czy  Dywanie  Sierpiń-
skiego.  Z  kolei  podczas 
kolejnych  zajęć  ucznio-
wie mogli sami stworzyć 
obrazy  3D  wykorzystu-
jąc do tego matematycz-
ne  kształty  i  kolorowe 
włóczki.  Uczestnicy 
tych  warsztatów  z  za-
pałem  wbijali  gwoździe 
i  tworzyli  niepowtarzal-
ne dzieła sztuki.
W  czasie  warsztatów 

„Szaszłykowe  bryły” 
uczniowie  przekonali 
się,  że  matematyczne 
umiejętności  z  zakresu 
geometrii  można  wyko-
rzystać nawet w kuchni.  
Stworzyli  smaczne  gra-
niastosłupy,  ostrosłupy, 
bryły obrotowe z wyka-

łaczek,  owoców  i  wa-
rzyw.  Zajęcia  sprawiły 
uczniom  dużo  radości 
i zachęciły ich do budo-
wy ciekawych konstruk-
cji przestrzennych.
W  ramach  projektu 

zorganizowano  również 
warsztaty  dla  uczniów 
i  ich  rodziców  oraz 
dziadków.  Zaprosze-
ni  goście  wzięli  udział 
w pikniku pt. „Wystrza-
łowy escape room”. Dru-
żyna dzieci rywalizowa-
ła  z  drużyną  dorosłych. 
A  przed  jakimi  wyzwa-
niami  stanęli  uczestni-
cy  pikniku?  Sprawdzali 
jaka  jest  prędkość  stat-
ku  w  węzłach  oraz  od-
szyfrowali  wiadomość 
ukrytą  w  butelce.  Poza 
tym  odwiedzili  Wyspę 
Kangura, aby sprawdzić 
jaka  panuje  tam  tempe-
ratura, a potem zawinęli 
do  portu  w  Salvadorze, 
by  przekonać  się  jaka 
jest tam teraz godzina. 

kategorie  wiekowe. 
Pierwszą  z  nich  stano-
wili uczniowie klas I-IV 
szkół  podstawowych, 
drugą  klasy    V-VIII, 
a  trzecią  uczniowie  ze 
szkół  ponadpodstawo-
wych. 
Za pomoc w organiza-

cji  turnieju  dziękujemy 
Nadleśnictwu  Warcino, 
jednostkom OSP z tere-
nu  gminy  oraz  nauczy-
cielom,  którzy  przygo-
towywali  uczestników 
do konkursu.

Szkolne projekty

Szkoła Podstawowa w Biesowicach na tropie geometrii

Rozwiązywanie  ma-
tematycznych  zagadek 
sprawiło  wszystkim 
dużo  radości. Miło było 
obserwować  zaangażo-
wanie  dzieci,  jak  i  do-
rosłych.  Spotkanie  to 
pozwoliło  wykorzystać 
wiedzę  szkolną w  prak-
tyce oraz zacieśnić więzi 
rodzinne podczas wspól-
nej nauki i zabawy.
W  czasie  udziału 

w  projekcie  uczniowie 
mieli  okazję  do  rozwi-
jania  swoich  umiejętno-

ści matematycznych, ale 
i  do  szukania  nowych 
zainteresowań.  Konkurs 
plastyczny  „Geometria 
na  szkle”  zapraszał  do 
ozdobienia słoika w nie-
typowy  sposób  tak,  aby 
zawierał  akcenty  mate-
matyczne.  I  tutaj okaza-
ło  się, że ciekawym po-
mysłom  nie  ma  końca. 
Z kolei  „Turniej  tangra-
mów” zachęcał uczniów 
z naszej gminy do ukła-
dania  obrazków  z  sied-
miu  geometrycznych 

figur.  I  choć  nie  jest  to 
zawsze  łatwe  zadanie, 
to sprawiło uczestnikom 
konkursu  dużo  radości 
i satysfakcji.
Projekt  „Na  tropie 

geometrii”  cieszył  się 
dużym  zainteresowa-
niem  wśród  uczniów 
i  dorosłych.  Ciekawa 
forma  zajęć  zachęcała 
uczestników  do  wspól-
nej  nauki  i  nabywania 
praktycznych  umiejęt-
ności.

Robiąc wiosenne 
porządki warto przej-
rzeć ubrania i spraw-
dzić, czy mogą przy-
dać się komuś innemu. 

Centrum  Integracji 
Społecznej  zachęca  do 
korzystania  z  Kępic-
kiej  Szafy.  Od  roku  na 
targowisku  w  Kępi-
cach  można  wymienić 
się  niepotrzebnymi  już 
ubraniami.  Mieszkańcy 
mogą  oddawać  swoją 
garderobę,  której  już 
nie noszą lub która z ja-
kiegoś  powodu  już  im 
nie pasuje.
- Być może kupiliśmy 

kiedyś  sukienkę,  której 
rozmiar  nam  nie  odpo-
wiada.  A  może  bluzka 
już  nam  się  znudziła 
i  wisi  od  miesięcy  na 
wieszaku. Kępicka Sza-
fa  to  miejsce,  w  któ-
rym  możemy  zostawić 

CIS

Wymień ubrania na wiosnę

właśnie  takie  rzeczy  – 
mówi  Iwona  Goplarek 
z  Centrum  Integracji 
Społecznej.  –  Co  waż-
ne,  muszą  być  to  rze-
czy  w  bardzo  dobrym 
stanie. Szanujmy siebie 
nawzajem  i  nie  zapy-
chajmy  szafy  ubrania-
mi,  które  chcielibyśmy 
wyrzucić.
Kępicka  Szafa  cieszy 

się bardzo dużym zain-
teresowaniem mieszań-

ców.  Działa  w  środy 
i  soboty  w  godzinach 
od 7 do 13. Mieszkańcy 
mogą  także  przynosić 
rzeczy do siedziby Cen-
trum  Integracji  Spo-
łecznej, która mieści się 
w budynku szkoły pod-
stawowej  w  Kępicach. 
Centrum  jest  czynne 
w  poniedziałki,  wtorki, 
czwartki i piątki od go-
dziny 9 do 12.

Seniorzy

Wieczorek taneczny w kropki

Seniorzy na kolej-
nym balu. Poprzedni 
wieczorek taneczny 
przyniósł tyle radości, 
że szybko postanowio-
no zrobić następny.

Na  koniec  karnawału 

seniorzy  z  naszej  gmi-
ny  wzięli  udział  w  za-
bawie tanecznej. W filii 
Biblioteki  Publicznej 
Miasta i Gminy Kępice 
w  Korzybiu  odbyła  się 
zabawa,  której  moty-
wem  przewodnim  były 

kropki i groszki.
Seniorzy  z  pomocą 

animatora przygotowali 
salę,  na  której  się  póź-
niej  bawili.  Królową 
i Królem Groszków zo-
stali  Maria  Korab  oraz 
Sławomir Leoś.

Siedem drużyn 
i osiem konkurencji. 
I Gminna Spartakia-
da dla Seniorów prze-
chodzi do historii jako 
udane wydarzenie. 

W  grudniu  seniorzy 
z Klubów Seniora z Bar-
cina,  Biesowic,  Kępic 
i Korzybia oraz drużyny 
Centrum  Opiekuńczo-
-Mieszkalnego,  Rady 
Seniorów i Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku rywali-
zowali  o  Puchar Burmi-
strza Kępic. 

Spartakiadę  otworzył 
Maciej Chaberski, wice-
burmistrz  Kępic  wspól-
nie  z  Tomaszem  Za-
grajkiem,  kierownikiem 
Ośrodka  Pomocy  Spo-
łecznej  w  Kępicach.  Po 
przywitaniu i zachęceniu 
do sprawiedliwej i rado-
snej  rozgrywki  seniorzy 
wzięli  udział  w  ośmiu 
konkurencjach – były  to 
między  innymi  rzuty  do 
kosza,  skakanie  na  ska-
kance czy rzuty do celu.
Po  godzinach  zmagań 

podium  przedstawiało 

się następująco:
I miejsce -  Uniwer-

sytet  Trzeciego  Wieku 
w Kępicach

II miejsce  -  Klub  Se-
niora Korzybie

III miejsce - Klub Se-
niora Barcino
Medale  i  nagrody 

wręczyli  przewodni-
czący  Rady  Miejskiej 
Marek  Busłowicz  oraz 
kierownik  OPS  Tomasz 
Zagrajek.  Na  koniec  na 
uczestników  I  Gmin-
nej  Spartakiady  czekał 
wspólny poczęstunek.

Seniorzy

Sportowe zmagania seniorów
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Sport w szkołach

Więcej zajęć sportowych 
dla dzieci z gminy Kępice

Wsparcie sportowców

Łucja Stelmach ze sportowym
stypendium burmistrza

Piłka nożna

Sportowy koniec ferii z Turniejem Piłki Halowej
W pierwszy dzień 

marca na hali Zespo-
łu Szkół w Kępicach 
odbył się Turniej Pił-
ki Halowej o Puchar 
Burmistrza Kępic. 

Wydarzenie  przy-
ciągnęło  całe  rodziny 
młodych  piłkarzy.  Ro-
dzicie,  dziadkowie,  ro-
dzeństwo  i  wujostwo 
dzielnie  kibicowali  na 
trybunach.
-  Widać,  że  takie 

turnieje  są  atrakcją, 
zwłaszcza  dla  dzieci  - 

mówi  Magdalena  Ma-
jewska. - Młodzi piłka-
rze grając dają  z  siebie 
wszystko, a kiedy mają 
przerwę  od  grania 
z wypiekami na  twarzy 
obserwują swoich kole-
gów na boisku.
Marek  Busłowicz, 

przewodniczący  Rady 
Miejskiej  w  Kępicach 
podkreśla,  że  sport  dla 
dzieci  jest  bardzo waż-
nym  czynnikiem  roz-
wojowym.
- Takie turnieje to nie 

tylko  okazja  do  poru-

szania się, ale też nauki 
gry fairplay, czasem po-
godzenia się z porażką, 
spotkania z rówieśnika-
mi.  Dziękujemy  orga-
nizatorom radnemu Ka-
rolowi Waszakowi oraz 
Kępckiemu  Ośrodkowi 
Sportu  i  Rekreacji  za 
przeprowadzenie  tego 
wydarzenia.
Turniej  został  roze-

grany w dwóch katego-
riach  wiekowych  -  dla 
dzieci z roczników 2017 
i  2018.  W  zmaganiach 
wzięło udział 9 drużyn.

KWALIFIKACJA TURNIEJU

Rocznik 2017 
I miejsce Lipniczanka Lipnica 

II miejsce KKP Garbarnia Kępice 1 
III miejsce LUKS Żelki Żelkowo. 
IV miejsce KKP Garbarnia Kępice 2

Rocznik 2018
I miejsce AP Gryf Słupsk 

II miejsce MKS Start  Miastko 1 
III miejsce MKS Start Miastko 2. 

IV miejsce KKP Garbarnia Kępice 1. 
V miejsce KKP Garbarnia Kępice 2

Cztery szkoły z gminy 
Kępice otrzymały wspar-
cie z Aktywnej Szkoły – 
programu Ministerstwa 
Sportu i Turystyki. 

Na  przyszkolnych  bo-
iskach  i  salach  gimna-
stycznych  odbywać  się 
będą  dodatkowe  zajęcia 
sportowe dla uczniów. 
-  To  nie  jest  nowość 

w  naszych  szkołach, 
w ubiegłym roku również 
staraliśmy  się  o  środki 
na  pozalekcyjne  zajęcia 
sportowe.  Cieszą  się  one 
dużym  zainteresowaniem 
wśród  dzieci  właściwie 
w każdym wieku. To bar-

dzo  dobra  wiadomość, 
że  będą  kontynuowane 
– mówi Tomasz Król, na-
uczyciel  z  Zespołu  Szkół 
w Kępicach.
- Te kilka dodatkowych 

godzin  spędzonych  ak-
tywnie  przyczynia  się  do 
lepszego  rozwoju  dzieci 
–  dodaje  Robert  Piasec-
ki  nauczyciel  z  Korzybia 
i  Barcina.  –  Zarówno  ja, 
jak  i  inni  koledzy  wuefi-

Młoda kolarka Łu-
cja Stelmach otrzyma-
ła stypendium sporto-
we. 

Łucja  na  swoim  kon-
cie ma  liczne  osiągnię-
cia,  w  tym  między  in-
nymi  ostatnio  zdobyte 
wicemistrzostwo  na 
Mistrzostwach  Pol-
ski  Szkół  Podstawo-
wych  w  Kolarstwie 
Torowym  w  Pruszko-
wie.  W  sierpniu  2024 
w  Międzynarodowym 
Wyścigu Tour  de Polo-
gne w etapie 1 zdobyła 
II  miejsce  w  kategorii 
Żakini,  a  w  etapie  3  – 

III miejsce w  tej  samej 
kategorii.  W  czerwcu 
zdobyła  pierwsze miej-
sce  w  Mistrzostwach 
Polski  Szkół  Podsta-
wowych  w  Kolarstwie 
Szosowym  w  Raszko-
wie  w  kategorii  klas 
piątych.  Tylko  w  ubie-
głym  roku  na  podiach 
w  całym  kraju  stawała 
ponad 20 razy.
-  Sukcesy  są  wy-

nikiem  pracowitości 
i konsekwentnego dąże-
nia do celu. Cieszę się, 
że  Łucja  reprezentuje 
naszą  gminę,  startując 
w  zawodach  –  mówi 
burmistrz  Kępic  Mag-

dalena  Majewska.  – 
Młodych  ludzi,  którzy 
poświęcają  swój  wol-
ny  czas,  angażując  się 
w  uprawiania  sportu, 
warto wspierać, dlatego 
z  przyjemnością  przy-
znaliśmy  Łucji  stypen-
dium sportowe.
Łucja  Stelmach  ko-

larstwo  uprawia  od 
trzech  lat.  Pasją  zaraził 
ją  starszy  brat  Karol. 
Początkowo  trenowała 
w  klubie  MLKS  Basz-
ta  Bytów,  ale  szybko 
przeniosła  się  do  Klu-
bu  Kolarskiego  Ziemia 
Darłowska,  w  którym 
jeździ do dziś.

ści staramy się, aby każde 
dziecko  znalazło  dyscy-
plinę sportu, w której czu-
je  się dobrze  i którą chce 
uprawiać.  Dzięki  temu 
dodatkowe  zajęcia  nie  są 
dla  nich  obowiązkiem, 
a przyjemnością.
W  ramach  Aktywnej 

Szkoły  będą  odbywać  się 
między  innymi  zajęcia 
z  tenisa  stołowego,  piłki 
ręcznej, siatkówki czy pił-
ki nożnej. 
Grant w ramach Aktyw-

nej  Szkoły  z  programu 
„Aktywni  do  kwadratu” 
otrzymały  szkoły  podsta-
wowe z Kępic, Korzybia, 
Warcina i Barcina.

Morsowanie

Korzybskie Rekiny pełnoletnie! Ależ to była impreza!
Minęło już 18 lat od 

kiedy Korzybskie Re-
kiny organizują kąpie-
le w jeziorze Korzyb-
skim. 

W  połowie  stycznia 
w lodowatej wodzie za-
nurzyło  się  prawie  200 
osób z blisko 20 klubów 
morsów! 
- Nad jeziorem w Ko-

rzybiu  daliśmy  upust 
naszej  radości  -  mówi 
prezes  klubu  morsów 
Danuta  Kisielewicz.  - 
18 lat to wspaniały wy-
nik, jesteśmy dumni, że 
nasze  kąpiele  stały  się 
tradycją.  Do  tego  taką, 
w której chętnie uczest-
niczą  inne  kluby  mor-

sów. 
Impreza  rozpoczęła 

się  przed  budynkiem 
dworca  kolejowego. 
Stamtąd barwnym koro-
wodem,  prowadzonym 
przez Kępicką Orkiestrę 
Dętą,  morsy  przeszły 
nad jezioro Korzybskie, 
gdzie  po  rozgrzewce 
poprowadzonej  przez 
Karola  Waszaka  tłum-
nie weszli do wody. Po 
kąpieli  na  uczetników 
morsowania  czekał  go-
rący posiłek  - zupy, bi-
gos,  pierogi  i  kiełbasy 
z  ogniska. Oprócz  tego 
organizatorzy przygoto-
wali słodkości oraz roz-
grzewające napoje.

SPORT
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